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Het rapport is opgesteld door verkenner Dick Stoppelenburg. 
Volgens onze informatie is hij zowel bij ZPS als bij het VOB geen 
onbekende. Dat maakt hem dus niet geheel onafhankelijk. Verder 
lezen we in de brief die het VOB schrijft aan het college, dat de 
verkenner ‘alleen gesprekken heeft gevoerd met mensen in Stolwijk’ 
en dat hij het beleid van het VOB zeer beknopt heeft weergegeven. 

Kan de wethouder aangeven of het rapport wel voldoende 
onafhankelijk tot stand is gekomen? 

Zowel het bestuur van ZPS als dat van het VOB heeft voor het 
verkenningstraject aangegeven zeer positief te staan tegenover Dick 
Stoppelenburg als verkenner. Beide besturen gaven Dick Stoppelenburg de 
voorkeur boven een verkenner die niets weet van de geschiedenis van 
beide partijen. Door zijn verleden met beide besturen heeft Dick 
Stoppelenburg geen tijd nodig gehad om zich in te lezen in de achtergrond 
van beide organisaties. Hij is al jaren niet meer woonachtig in Stolwijk. 
Derhalve heeft hij onafhankelijk kunnen handelen, zonder tijd nodig te 
hebben om in te lezen. Wat betreft de personen waar de verkenner een 
gesprek mee heeft gehad, is het zo dat het geschil ging over het zwembad 
in Stolwijk. Daaruit volgt dat vooral, maar niet alleen, gesproken is met 
mensen uit Stolwijk.
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Beide aanbevelingen uit het rapport worden niet 
overgenomen. Zowel het VOB als ook het college zijn niet 
voornemens het advies van de verkenner op te volgen. Maar in het 
rapport is te lezen dat ‘de problematiek niet geheel uit de wereld’ is. 
Dit geeft toch een onbehaaglijk gevoel. De wethouder geeft aan 
dat de (minimaal) twee bestuurlijke overleggen per jaar voldoende 
zijn om noodzakelijk toezicht als subsidieverstrekker te houden. De 
VVD hoort graag hoe de wethouder deze overleggen gaat invullen 
om zo toch nauw(er) betrokken te raken.

Het college deelt het onbehaaglijk gevoel doordat de problematiek nog niet 
geheel uit de wereld is. Positief is echter dat het geschil tussen de besturen 
van ZPS en VOB is opgelost. De problematiek die nog wel bestaat, is weg 
te nemen door als gemeente en bestuur van VOB gezamenlijk naar buiten 
te treden en voldoende openheid van zaken te geven rondom (de 
financiering van) de plannen voor zwembad De Loete in Haastrecht.

Tijdens de reguliere gesprekken met het VOB-bestuur zullen de plannen 
rondom zwembad De Loete en de communicatie daarover standaard op de 
agenda staan. Dit geldt ook voor de ontwikkelingen rondom zwembad Ons 
Polderbad in Stolwijk. Door jaarlijks de financiële jaarstukken van de VOB 
op te vragen, houdt het college een vinger aan de pols als het gaat om 
financiering van onder andere onderhoud van beide baden. Deze financiële 
jaarstukken dient het VOB-bestuur jaarlijks aan te leveren in het kader van 
verantwoording van de subsidie. Verder worden tijdens het volgende 
reguliere gesprek met het VOB-bestuur het vernieuwen van de statuten en 
de bestuurssamenstelling besproken. In de statuten ligt nu nog verankerd 
dat het college nieuwe bestuursleden van het stichtingsbestuur dient te 
bekrachtigen. Het college beraadt zich nog op hoe het toezicht op het VOB-
bestuur kunnen houden vormgegeven kan worden in de nieuwe statuten
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Wie maakt de risicokwantificering? Promen maakt de risico-inschattingen volgens de landelijke systematiek 
voor de Sociale Werkvoorziening-sector.
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En hoe is de berekening gemaakt die zegt dat het benodigde 
weerstandsvermogen €2,4mln moet zijn? 

Promen maakt de risico-inschattingen volgens de landelijke systematiek 
voor de Sociale Werkvoorziening-sector.Deze systematiek is in februari 
2019 door het bestuur van Promen vastgesteld. Op dat moment is ook een 
1e risico-inschatting gemaakt, die heeft geresulteerd in een minimaal 
benodigd weerstandsvermogen van 1,8 mln. Als onderdeel van de 
systematiek dienen de risico's jaarlijks te worden herijkt. Deze nieuwe risico-
inschatting heeft onlangs plaatsgevonden en heeft geresulteerd in een 
nieuw minimaal benodigd weerstandsvermogen van 2,4 mln. Dit heeft te 
maken met de fors hogere klant- en marktrisico's als gevolg van de 
coronacrisis. Deze risico's waren oorspronkelijk gemiddeld/ laag 
gekwantificeerd (7,5% van de omzet) en worden thans als hoog aangemerkt 
(15% van de omzet).
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Als gevolg van de coronacrisis is een aantal punten uit het 
procesvoordeel en planning niet ten uitvoer gebracht en 
doorgeschoven. Welke consequenties heeft het doorschuiven van 
de betreffende activiteiten en acties op het huidige beleid? Komen 
we nu in de knel?  

Het opschuiven van de planning heeft geen negatieve consquenties. Het 
beleidskader beoogt een lange termijn visie vast te stellen en ook de 
inspanningen in de maatschappelijke agenda zullen daarop gericht zijn. Er 
komen geen acties in de knel.
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Hoe staat het met de voorgenomen fusie van de 
Welzijnsstichtingen? Loopt dit proces parallel? En heeft dit dan ook 
vertraging opgelopen? 

Met de welzijnnsstichtingen zijn we in gesprek over de planning van het 
fusietraject en de visieontwikkeling. Dit proces loopt parallel aan het proces 
voor het integraal beleidskader.
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Is deze planning afgestemd met de welzijnsstichtingen? Past dit 
binnen hun eigen planning om te komen tot fusie of zou het 
beleidskader voor hun idealiter eerder afgerond moeten zijn?

Met de welzijnnsstichtingen zijn we in gesprek over de planning van het 
fusietraject en de visieontwikkeling. Dit proces loopt parallel aan het proces 
voor het integraal beleidskader.
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Is met de mensen op wiens grondgebied destijds een 
voorkeursrecht is gevestigd, actief contact opgenomen om te pogen 
om per eigenaar te komen tot een “keukentafelgesprek”?Of is 
uitsluitend schriftelijk gecommuniceerd?

Bij brief van 1 juli 2019 zijn de eigenaren in kennis gesteld van het feit dat 
het college een voorkeursrecht heeft gevestigd. In deze brief is vermeld dat 
de eigenaren bij vragen contact met de behandelend ambtenaar kunnen 
opnemen. Diverse eigenaren hebben contact opgenomen. Deze eigenaren 
zijn telefonisch te woord gestaan en met enkele eigenaren is ook een 
zogenoemd ‘keukentafelgesprek’ gevoerd.

LOK1

J. Vente
Rapport ‘Verkenning 
inzake Vlister 
Openlucht Baden’ 

cie SBBV 12 mei

Waarom wordt advies van verkenner niet overgenomen inzake het 
aanstellen van een waarnemer namens de gemeente voor een 
periode van twee jaar?

De verkenner adviseert het college om niet langer afstand van het bestuur 
te houden. Hieraan willen wij gehoor geven door de (minimaal) twee 
bestuurlijke overleggen die jaarlijks gevoerd worden tussen de 
portefeuillehouder en het bestuur van de VOB. Deze gesprekken worden 
waar nodig geïntensiveerd. Een aantal onderwerpen, zoals de 
ontwikkelingen in Stolwijk en de ontwikkelingen rondom de plannen voor 
zwembad De Loete in Haastrecht, zal standaard besproken worden tijdens 
deze overleggen. 
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Bakertilly laat zien dat in 2019 een grove foutieve betaling is gedaan 
aan het ABP. We zijn hiervan geschrokken. Zijn de getroffen 
maatregelen voldoende om dit in de toekomst te voorkomen?

De getroffen maatregelen zijn ons inziens voldoende (toepassen van zes 
ogenprincipe) maar het valt of staat bij de alertheid van de personen die hier 
verantwoordelijk voor zijn. Daarnaast is een en ander een interne 
aangelegenheid van de Veiligheidsregio die wij op afstand niet kunnen 
controleren. 
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Hoe staat het met de veiligheidsoefening op de grote rivieren? Is 
vorig jaar al toegezegd

Dit staat op de agenda voor dit jaar. De voorbereidingen worden getroffen. 
Ambtelijk zijn we hierbij betrokken. 
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De factsheet geeft aan dat schuldpositieontwikkeling verdrievoudigt. 
Hoe komt dit?

In de factsheet van de Veiligheidsregio Hollands Midden (VRHM) staat 
vermeld dat de totale schuldpositie van de VRHM in de jaarrekening 2019 € 
26,0 miljoen bedraagt. In de Ontwerpbegroting 2021-2024 van de VRHM 
stijgt de geraamde schuldpositie in 2021 naar € 50,9 miljoen om vervolgens 
verder toe te nemen tot € 65,5 miljoen in 2024. Het bijbehorende 
solvabiliteitspercentage (verhouding eigen vermogen / vreemd vermogen) 
daalt van 17% in 2019 naar 3% in 2024. In de toelichting op de factsheet 
staat vermeld dat de VRHM nieuwe langlopende geldleningen dient af te 
sluiten als gevolg van een toename van de investeringen.

Op bladzijde 53 van de Ontwerpbegroting 2021-2024 is aangegeven dat de 
VRHM staat aan de vooravond van een grote investering inhaalslag op 
zowel het gebied van mobiliteit als van de personele functionele uitrusting. 
Deze inhaalslag strekt zich uit over de komende vijf begrotingsjaren. Het 
meerjaren investeringsplan 2020-2024 laat een totaalbedrag aan 
investeringen zien van € 51,1 miljoen. De specificatie van dit bedrag op 
bladzijde 79 van de Ontwerpbegroting 2021-2024 geeft inzicht ten aanzien 
van investeringen in gebouwen, wagenpark, persoonlijke functionele 
uitrusting en informatiemanagement. 

De VRHM geeft in de Ontwerpbegroting 2021-2024 de onderstaande 
toelichting op het investeringsprogramma:
“De komende jaren staat de VRHM voor een inhaalslag op het actueel 
krijgen van haar wagenpark, naast de nieuwbouw projecten zoals Leiden-
Noord, Bodegraven, Driebruggen en Valkenburg. Het wagenpark gaat in de 
periode tot en met 2025 in totaal 45 tankautospuiten, 8 redvoertuigen, 4 
hulpverleningsvoertuigen, 2 BGS-containers vervangen. Op het vlak van de 
persoonlijke functionele uitrusting wordt in 2021 de nieuwe uitruk- en 
dienstkleding over de regio uitgeleverd. De upgrade van het DBK-RIS 
systeem zal naar verwachting een investering van € 1,3 mln. vergen naast 
de vervanging van een aantal andere ict-systemen.”
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Heeft RDOG voldoende capaciteit voor de testen en het doen van 
contactonderzoeken?

GGD’en bereiden zich voor op grootschalig testen vanaf juni.De actuele 
gegevens van de situatie mbt het nieuwe corona virus in regio Hollands 
Midden is te vinden op: 
https://eengezonderhollandsmidden.nl/dashboard/dashboardthemas/corona. 
Toelichting: •Voor de komende weken is het haalbaar om het benodigde 
personeel te organiseren vanuit de GGD. Voor de iets langere termijn levert 
dit nieuwe planningsvraagstukken op, aangezien ook de reguliere 
werkzaamheden naar verwachting weer meer opgestart kunnen worden. 
De plannen voor het goed uitvoeren van het BCO in de komende maanden 
worden momenteel uitgewerkt, zowel vanuit GGD GHOR Nederland als 
vanuit RDOG HM. •De inzet van de GGD HM is allereerst gericht op het 
aanpassen van de werkzaamheden op het gebied van het Bron- en 
contactonderzoek. Het protocol is aangepast. De consequentie van de 
aanpassingen in het protocol is dat intensiever onderzoek wordt gedaan 
naar de contacten van een patiënt waarvan de infectie is aangetoond dan de 
afgelopen periode gebruikelijk was. Deze contacten worden ook sneller 
getest. In de komende dagen en weken wordt voor deze werkzaamheden 
fors extra personeel opgeleid.
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Wij stemmen in met het procesvoorstel. Verder willen wij betrokken 
bij het proces.

In overleg met de griffie is afgesproken voor de zomer met de 
woordvoerders van de fracties een (korte) sessie te hebben als inleiding. 
Daarin komt ook de betrokkenheid van de woordvoerders bij het proces aan 
de orde.
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Angel lijkt uit de emoties nu VOB en ZPS weer 10 jaar door 1 deur 
kunnen. We nemen de inspanningen van de bemiddelaar dus graag 
aan. Welke inspanningen gaat VOB bestuur nu doen om ook 
Stolwijk achter zich te krijgen? Waar zijn de 3 Stolwijkse VOB 
bestuurders in deze hele onverkwikkelijke en emotionele discussie? 
Zijn zij niet bij machte het VOB geluid in Stolwijk voor het voetlicht te 
brengen?

Na bespreking van het rapport van de verkenner tijdens de 
commissievergadering zal er een bestuurlijk gesprek plaatsvinden met het 
bestuur van de VOB. Tijdens dit gesprek wordt de vraag behandeld welke 
inspanningen de VOB gaat doen om ook Stolwijk achter zich te krijgen. Tot 
op heden heeft het VOB-bestuur richting gemeente altijd als een geheel 
gehandeld. De rol van de drie Stolwijkse bestuurders is daardoor niet goed 
te definiëren. Ook dit zal tijdens het volgende bestuurlijke gesprek 
besproken worden. 
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Programmaplan 2024 moet hele organisatie omvormen naar 
klantgericht en flexibel. Is het wel raadzaam dat nu al op te starten 
nu de hele organisatie onder spanning staat vanwege Corona? 
Vraagt organisatie dan niet teveel van haar mensen? Wat ons 
betreft in Zienswijze hier ook punt van zorg van maken.

Uw zorg is meegenomen in de huidige zienswijze, waarin Krimpenerwaard 
de RDOG vraagt om de impact van de corona crisis te verdisconteren. Het 
klopt dat bij de huidige inzet van de RDOG de corona aanpak prioriteit heeft. 
Het zou echter te ver gaan om af te zien van een middenlange termijn koers 
met het programmaplan RDOG2024. Dit plan geeft structuur aan een al 
ingezette organisatie verandering, die noodzakelijk is voor de organisatie 
om wendbaar, digitaal toegankelijk en toekomstbestendig te zijn en blijven.
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Het is een helder stuk, zeker de Bestuursopdracht Kader. Toch 
schrokken wij van de capaciteit die dit gaat kosten. Wij leefden in de 
verwachting dat de transitie in het Sociaal Domein nu afgerond was 
en we konden leveren. Nu blijkt dat we alles nog weer eens gaan 
inventariseren en bundelen in een paraplu-regeling waaruit dan nog 
de Maatschappelijke Agenda door het College gedestilleerd moet 
worden. Mijn vraag is heel concreet, welke informatie of kaders mist 
het College nu nog en zou deze grote inzet rechtvaardigen? Kortom, 
wat missen we nog aan tekst waardoor we deze inspanning op 
moeten starten? Is de KrW hier uniek in of maakt elke gemeente 
een dergelijk document?

De transitie van taken voortkomend uit de Jeugdwet, Participatiewet en 
Wmo 2015 is met ingang van 2015 afgerond. Het vorige beleidsplan Sociaal 
Domein was dan ook vooral geënt op die transitie van taken en het borgen 
van continuïteit van zorg.  De benodigde transformatie in het sociaal domein 
is echter niet afgerond. Deze gewenste beleidsbeweging is een continue 
proces waarop ook maatschappelijke ontwikkelingen van invloed zijn. Die 
maatschappelijke ontwikkelingen vragen periodiek om aangescherpt beleid. 
Daarnaast komt uit de Jeugdwet, Wmo en Participatiewet de verplichting 
voort om per 4 jaar nieuw beleid op te stellen. Veel gemeenten kozen er in 
het verleden voor afzonderlijke beleidsnota’s op te leveren voor de 
verschillende wetten en beleidsthema’s. Maatschappelijke opgaven gaan 
veelal over deze verschillende wetten en beleidsthema’s heen en vragen om 
een integrale aanpak en beleid. Steeds meer gemeenten kiezen er dan ook 
voor om een integraal beleidskader Sociaal Domein op te stellen. 


